
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza Mora-

wieckiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

W opublikowanej 1 sierpnia 2016 r. przez Ministerstwo Rozwoju wstępnej wersji Strategii na rzecz Od-

powiedzialnego Rozwoju (SOR) do projektów strategicznych przewidzianych do przygotowania i realizacji 

do roku 2020 zaliczono m.in.: „zwiększenie wykorzystania potencjału hydroenergetycznego – wzrost pro-

dukcji energii elektrycznej wytwarzanej w elektrowniach wodnych (osiągnięcie wykorzystania technicznego 

potencjału hydroenergetycznego na poziomie średniej UE) poprzez rozwój zarówno małych instalacji, jak 

również dużych elektrowni wodnych”.  

Obecnie poziom wykorzystania technicznego potencjału energetycznego polskich rzek wynosi niespełna 

19%. Jedną z barier rozwoju energetyki wodnej, od dawna sygnalizowaną przez inwestorów, jest brak unor-

mowania zasad udostępniania przedsiębiorcom obiektów piętrzących będących własnością Skarbu Państwa 

na cele energetyki wodnej, skutkujący wstrzymywaniem możliwości realizowania inwestycji hydroenerge-

tycznych. 

Jakie działania zostaną podjęte przez Ministerstwo Rozwoju w celu likwidacji opisanej bariery i realizacji 

celu określonego w SOR? 

Czy planowane zwiększenie wykorzystania potencjału hydroenergetycznego możliwe jest przy obecnych 

zasadach rozporządzania mieniem Skarbu Państwa związanym z gospodarką wodną? 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Peczkis 
 


